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Budsjett og økonomiplan 2022-2025

02.12.2021 Kommunestyret:
Handsaming i møtet:
Søknad om kr. 30.000,- til forbedring av tursti, foreslått av Karl Bård Kollbotn, Framstegspartiet
Søknad om kr. 30.000,- til forbedring av tursti fra Solsmøghauen til lysløypa. De trenger 100 meter 
med kopper. Tilskuddet tas fra redusert avsetning på disposisjonsfondet. Tas inn som et ekstra punkt 
i budsjettet.

Carport ved Samnangerheimen, foreslått av Øyvind Røen, Senterpartiet
Rådmannen legg fram sak om bygging av carport ved Samnangerheimen for bilane til 
heimesjukepleia. Saka skal leggjast fram til kommunestyremøtet i juni.

Verbalpunktframlegg frå Ap, MDG og Høgre, foreslått av Øyvind Strømmen, Miljøpartiet Dei 
GrøneBygdalista
1. Bemanningssituasjonen i eining for helse, samt pleie -og omsorg er kritisk. Dette gjeld ikkje berre 
for Samnanger, men også kommunar over heile landet. Helsepersonell har stått i ein svært krevjande 
arbeidssituasjon med høgt press over lengre tid. Når det manglar folk på arbeid, vert presset på dei 
som står att desto høgare. For å snu dette, krevst det fleire tiltak både nasjonalt og lokalt. Samnanger 
kommune vil ikkje aleine greie å løyse desse utfordringane. Likevel er me nøydde til å finne løysingar 
lokalt som kan letta situasjonen både på kort og lang sikt.

Kommunestyret ber difor Rådmannen leggja fram ei sak der ulike tiltak for å gjera Samnanger sine 
einingar for helse, pleie- og omsorg meir attraktive som arbeidsplassar vert vurdert. Det kan til 
dømes vera ordningar knytt til løn, turnus og arbeidstidordningar.

Sjukepleiarforbundet og Fagforbundet er naturlege samarbeidspartnarar i vurdering av kva tiltak som 
vil kunne ha positiv effekt.

2. Også einingane innan oppvekst har merka presset gjennom snart to år med pandemi, mellom anna 
knytt til høgare sjukefråver og til utfordringar med å få inn vikarar i perioder, noko som aukar 
arbeidspresset i fleire ledd. For at me i framtida skal ha ein stødigare og meir føreseieleg 



bemanningssituasjon, ser kommunestyret det som naudsynt å prioritera arbeidet med ein kommunal 
vikarpool som skissert i budsjettvedtak i 2019 og 2020.

3. Auka inntekter frå konsesjonskraft, potensiell auke i inntekter i eigedomsskatt frå næring knytt til 
elektrifisering av sokkel, og von om auka overføringar frå statleg hald, gjev grunnlag for optimisme 
for Samnanger kommune sin kommuneøkonomi i åra som kjem. Desse inntektene er likevel ikkje 
visse, og inntektene frå konsesjonskraft og elektrifisering heng saman med spørsmål som vert 
diskutert på nasjonalt nivå.
Samnanger kommunestyre finn det difor riktig å avventa med å gjera vedtak om ei så tung 
investering som ein idrettshall vil vera, til seinare i økonomiplanperioden. Då vil det i større grad 
kunna vera avklart om kommunen kan bera ei slik investering utan at det går utover andre viktige 
oppgåver, og utan at det gjer ei auke i eigedomsskatten naudsynt.

Samnanger kommunestyre bør også gjera eit vedtak om plassering før dette vedtaket vert gjort.

Det vil vera naturleg at kommunestyret ser på dette på nytt i samband med handsaming av premiss 
for 2023-budsjettet. Samnanger kommunestyre ber rådmannen leggja fram potensielle innsparingar 
ved bygging av idrettshall i samband med dette; t.d. vurderingar knytt til endringar i romprogram 
samanlikna med tidlegare moglegheitsstudie.

4. Det vert lagt opp til klimabudsjett i samband med 2023-budsjettet. Kommunestyret ber 
rådmannen leggja fram ein klimarekneskap i samband med handsaminga av dette.

5. Kommunestyret vel å prioritera vedlikehald og energiøkonomisering i 2022, med siktemål om å 
redusera framtidige utgifter. Kommunestyret ber rådmannen prioritera tiltak ut frå dette ynskjet.

(Sjå også framlegg til justert talbudsjett for 2022, som følgjer etter avklaring av nokre spørsmål).

Talbudsjett, førebels framlegg frå Ap, MDG og Høgre, foreslått av Øyvind Strømmen, Miljøpartiet Dei 
GrøneBygdalista
Formannsskapet sitt framlegg til budsjett for 2022 vert vedteke med følgande endringar:

Lånet på 5,8 mnok i 2022, som skal brukast til fleirbrukshall / idrettshall vert ikkje teke opp.
Talbudsjettet for 2022 vert endra slik:

Auka inntekter, samanlikna med formannsskapet sitt framlegg (i tusen kroner)

Prognose for auka inntekter, konsesjonskraft 4 800
Auka rammetilskot 63

Auka utgifter, samanlikna med formannskapet sitt framlegg (i tusen kroner)

Auka utgifter til straum 200
Liv og Lyst, kommunal eigenandel 30
Ekstraløyving til skule/barnehage, jf. vedtak i sak om stengetid 210

Bemanningstiltak (varige):
Stillingsauke på NAV, frå 80% til 100% 143
Stillingsauke, helsesjukepleiar (60% til 80%) 126

Ekstraløyving driftstiltak barneskulen
(jf. ikkje-prioriterte tiltak frå rådmannen: piano, sceneteppe, skuleområde) 200
Oppstart av arbeid med veggdekorasjon ungdomsskulen (tilsv. i 2023) 100



Auke i ungdomsrådet sitt budsjett 5

Ekstraløyving til vedlikehald 2 000
Energiøkonomiseringstiltak 1 000
Ekstraordinær avsetning til næringsfond 500

SUM 4 274
Ekstra avsetning til disposisjonsfond, generelt 149
Ekstra avsetning til disposisjonsfond, bærekraftsfond 200
SUM inkl. avsetning til disposisjonfond 4 863

framlegg, foreslått av Monica Tjønna, Senterpartiet
Det må inn i fleirbrukshallprosjektet følgjande punktar:
1) Vurdering av hensiktsmessig utbyggjing av gymsal på barneskulen.
2) Haukaneset må takast med i prosjeketet med tanke på framtidig plasserig av fleirbrukshall. Her må 
me på sikt tenkje bustadsområde (med påfølgande krav om infrastruktur) og framtidig plass for 
trinnvis skulebygging.

- Nydyrking i kommunen utløyser eit tilskot på kr 10.000,- pr mål
Dette finansierast via næringsfondet.

Sp

Skilting Gjerdsvegen, foreslått av Anja Elisabeth Gjerde Markhus, Bygdalista
Sidan me ikkje veit kostnad ved skilting av Gjerdsvegen, og ikkje kan ta frå terasse dagsturhytta pga 
tippemidlar, så skal denne saka tilbake til neste kommunestyremøte i februar, der ein ser på kostnad 
både ved skilting og å evt legga kvit stripe. Dette for å sikra ein trygg skuleveg.

Veg Hagabotnane, foreslått av Anja Elisabeth Gjerde Markhus, Bygdalista
Eksisterande veg til Hagabotnane ska utbetrast. Som del av arbeidet skal det undersøkjast om det er 
mogeleg å unngå reguleringsplan. Det blir satt av 8 millionar eks mva for arbeidet der finansiering 
skjer frå forventa auka konsesjonskraft for 2021 og 2022 samt resterande midlar frå Fond Sima 
Samnange.

Fellesframlegg frå Ap, BL, Sp, MDG, H og KrF, foreslått av Øyvind Strømmen, Miljøpartiet Dei 
GrøneBygdalista
Talbudsjettet for 2022 vert endra slik:

Auka inntekter, samanlikna med formannsskapet sitt framlegg (i tusen kroner)

Prognose for auka inntekter, konsesjonskraft 4 800
Auka rammetilskot 63
SUM 4 863

Auka utgifter, samanlikna med formannskapet sitt framlegg (i tusen kroner)
Auka utgifter til straum 400
Liv og Lyst, kommunal eigenandel 30
Ekstraløyving til SFO/barnehage, jf. vedtak i sak om stengetid 210

Bemanningstiltak (varige):
Stillingsauke på NAV, frå 80% til 100% 143
Stillingsauke, helsesjukepleiar (60% til 80%) 126



Ekstraløyving driftstiltak barneskulen
(jf. ikkje-prioriterte tiltak frå rådmannen: piano, sceneteppe, skuleområde) 200
Oppstart av arbeid med veggdekorasjon ungdomsskulen (tilsv. i 2023) 100

Auke i ungdomsrådet sitt budsjett 5
Tilskot til tursti, Solsmåghaugen 30

Ekstraløyving til vedlikehald 2 000
Energiøkonomiseringstiltak 1 000
Ekstraordinær avsetning til næringsfond 500
Ekstra avsetning til disposisjonsfond, bærekraftsfond 119

SUM EKSTRA UTGIFTER 4 863

Verbalpunkt til budsjettet:
1. Eigedomsskatten vert ikkje auka i økonomiplanperioden.

2. Rådmannen får fullmakt til å vurdere fleire alternative plasseringar av fleirbruks/idrettshall enn 
Hagabotnane og Gjerde, inkl. å utvide eksisterande gymsal på Gjerde skule til godkjent 
handballhallstorleik. Kommunestyret tar stilling til om det skal byggjast hall når prosjektplan føreligg 
til handsaming i første kvartal 2022.

Det må i den samband også sjåast på potensielle innsparingar ved bygging av fleirbruks/idrettshall; 
t.d. vurderingar knytt til endringar i romprogram samanlikna med tidlegare moglegheitsstudie.

3. Bemanningssituasjonen i eining for helse, samt pleie -og omsorg er kritisk. Dette gjeld ikkje berre 
for Samnanger, men også kommunar over heile landet. Helsepersonell har stått i ein svært krevjande 
arbeidssituasjon med høgt press over lengre tid. Når det manglar folk på arbeid, vert presset på dei 
som står att desto høgare. For å snu dette, krevst det fleire tiltak både nasjonalt og lokalt. Samnanger 
kommune vil ikkje aleine greie å løyse desse utfordringane. Likevel er me nøydde til å finne løysingar 
lokalt som kan letta situasjonen både på kort og lang sikt.

Kommunestyret ber difor Rådmannen leggja fram ei sak der ulike tiltak for å gjera Samnanger sine 
einingar for helse, pleie- og omsorg meir attraktive som arbeidsplassar vert vurdert. Det kan til 
dømes vera ordningar knytt til løn, turnus og arbeidstidordningar.

Sjukepleiarforbundet og Fagforbundet er naturlege samarbeidspartnarar i vurdering av kva tiltak som 
vil kunne ha positiv effekt.

4. Også einingane innan oppvekst har merka presset gjennom snart to år med pandemi, mellom anna 
knytt til høgare sjukefråver og til utfordringar med å få inn vikarar i perioder, noko som aukar 
arbeidspresset i fleire ledd. For at me i framtida skal ha ein stødigare og meir føreseieleg 
bemanningssituasjon, ser kommunestyret det som naudsynt å prioritera arbeidet med ein kommunal 
vikarpool som skissert i budsjettvedtak i 2019 og 2020.

5. Det vert lagt opp til klimabudsjett i samband med 2023-budsjettet. Kommunestyret ber 
rådmannen leggja fram ein klimarekneskap i samband med handsaminga av dette.

6. Kommunestyret vel å prioritera vedlikehald og energiøkonomisering i 2022, med siktemål om å 
redusera framtidige utgifter. Kommunestyret ber rådmannen prioritera tiltak ut frå dette ynskjet.

7. Nydyrking / gjenoppdyrking utløyser eit tilskot på kr. 10.000 per mål, finansiert via næringsfondet.

8. Rådmannen vert bedt om å leggja fram ei sak om bygging av carport ved Samnangerheimen for 



bilane til heimesjukepleia. Saka skal leggjast fram til kommunestyremøtet i juni.

9. Rådmannen vert bedt om å leggja fram ei sak om skilting og evt. kvit stripe på Gjerdsvegen, for å 
sikra trygg skuleveg. Saka skal leggjast fram til kommunestyremøtet i juni / revidering av budsjett.

10. Midlar frå Sima-Samnanger-fondet vert nytta til prosjektering og forarbeid på oppgradering av 
eksisterande veg i Hagabakkane. Rådmannen vert bedt om å ta med oppgradering av denne i 
samband med budsjett og økonomiplan 2023.

Rådmann Jan Erik Boge, økonomisjef Nina Erdal og sektorleiar Bodil H. Øpstebø informerte om saka 
og svarte på spørsmål frå kommuestyrerepresentantane. 
Lorraine F. Brattlie (Ap) fekk permisjon og gjekk frå møte kl. 16:00. Ho var difor ikkje med i 
handsaminga av denne saka.  
Karl Bård Kollbotn sette fram følgjande framlegg til vedtak: 

Alternativt budsjett fra Samnanger FrP som er «valgt», i sitt framlegg til budsjett 2022 og 
økonomiplan 2022 – 2025 (inneholder poster Samnanger FrP har tatt ut av budsjettet – og eller 
endret i forhold til opprinnelig budsjett)
Alle andre poster i budsjettene blir slik som lagt inn i budsjettet fra Rådmann, for 2022 – 2025 (Dette 
er endringer som stilles opp mot Rådmannens framlegg)

Beskrivelse 2022 2023 2024 2025 Totalt
4202. Idrettshall i Hagabotnane 
i bygges i henhold til framlegg 
fra FrP i Formannskapet i 
november 2021. Hallen er priset 
ferdig inkludert alle kjente 
kostnader. Totalkostnad er kr. 
15.000.000
Vegen til Hagabotnane må 
utbedres uansett hall eller ikke. 
3 kjente  tomter som ønskes 
bygget på, må nå stå på vent 
for å utarbeide reg. plan. 
Grunnen er veistandarden på 
den gamle vegen til 
Hagabotnane. Oppgradering av 
deler av veien, kan gjøres i 
forbindelse med bygging av 
gang og sykkelveien, som er 
vedtatt bygget. Penger til den 
ligger i budsjettet. 
Synergieffekter mellom de to 
prosjektene bør være mulig med 
god planlegging.

15.000.000 Tilbakebet. 
tippemidler

15.000.000

4202. Idrettshall Samnanger 
barneskole – tas ut av budsjett. 
Kostnader som tilkomstvei fra 
Fv til skolen er ikke tatt med må 
påregnes og vil ha store 
kostnader gjennom byggefeltet 
på Steinsland. Dette kommer i 
tillegg til de 109,8 millionene. 
Ekspropriasjon av område i LNF 

5.800.000
(109.800.000
Ref. 
ettersendt 
budsjett for 
hall på 
barneskolen)

31.500.000 52.700.000 10.000.000 +
9.000.000

109.800.000



er heller ikke tatt med i 
kostnadsoverslaget. Regulering 
av området er også en kostbare 
sak for kommunen. Det vil også 
ta lang tid. Erfaringsmessig ser 
vi at prosjekt av denne 
dimensjonen, som nylig er 
bygget i Samnanger kommune 
tidligere har en tendens til å ha 
en øket pris på ca. 100-200%
Redusert kostnad med vårt sitt 
forslag

-109.800.000 
 +15.000.000
  -94.800.000

-94.800.000

Beskrivelse 2022 2023 2024 2025 Totalt
6100. Konsulentstilling/IKT tas ut av 
budsjett. Årlig kostnad reduseres med 
kr. 701.715,-. Samnanger kommune 
har en avtale med IKT-Norhordland. 
Denne ordningen må kunne dekke det 
daglige behovet for IKT i Samnanger 
kommune, slik vi har forstått det er 
det inkludert serviceavtale. Da skulle 
IKT være ivaretatt på en god måte i 
Samnanger kommune. 

467.810 701.715 701.715 701.715 2.572.955

Redusert kostnad kr. -2.572.955

Beskrivelse 2022 2023 2024 2025 Totalt
4100.3010 Konsulentstilling 
Samfunnsutvikling, tas ut av budsjett. 
Kan ikke se at denne stillingen tjener 
hensikten. Folketall og demografi 
tilsier at stillingen ikke er nødvendig 
før folketallet øker betraktelig i 
Samnanger kommune.

552.817 875.715 875.715 875.715 3.179.962

Redusert  kostnad kr. -3.179.962

Beskrivelse 2022 2023 2024 2025 Totalt
4202. Garasjebygg og kontor teknisk 
drift. Ved å bygge ny brannstasjon på 
den kommunale parkeringsplassen på 
indre Tysse - som aldri er i bruk, kan 
teknisk drift overta hele 
bygningsmassen der brannstasjonen er i 
dag. En oppgradering kan ikke koste 
mer enn 50% av det som er lagt inn i 
budsjettet på kr. 3.000.000. Kan tas i 
bruk allerede i 2022 ved denne 
løsningen. Ingen reguleringsplaner er 
nødvendig.

1.500.000 0 1.500.000

Reduser kostnad i forhold til kr. 
3.000.000 som er i budsjettet

-1.500.000



Beskrivelse 2022 2023 2024 2025 Totalt
4202.3391 Bygge helt ny 
Branngarasje på kommunal tomt 
på Indre Tysse. Bygges den på den 
kommunale parkeringsplassen som 
ikke er i bruk, vil bygge-kostnaden 
reduseres med 3,5 millioner. 
Bygget kan stå ferdig i 2022 og tas 
i bruk umiddelbart, dersom 
byggetillatelse godkjennes. Dette 
vil også være tilfelle dersom det 
blir valgt en annen plassering, men 
da må det inn en omregulering av 
området. Leveringstid på stålhaller 
som er ferdig isolert er ca. 6 mnd. 
Ren/skitten sone vil da være 
ivaretatt i det nye bygget. Kostnad 
på ferdig hall er ca. kr. 3.000.000 i 
forhold til det som ligger i 
budsjettet  på kr. 6.500.000

3.000.000

(opprinnelig 
sum her kr. 
1.500.000)

0

(Opprinnelig 
sum her kr. 
5.000.000)

3.000.000
(byggekostnader   
for ny hall – ref. 
priser fra 
leverandør i 
2020)

Redusert kostnad i forhold til 
budsjett

3.000.000 -3.500.000

Beskrivelse 2022 2023 2024 2025 Totalt
6300. Amfi/terrasse dagsturhytta – tas 
ut av budsjett. Kanskje terrassen kan 
bygges på dugnad av noen ildsjeler – 
som de har gjort i Tohaugen. Pengene 
omdisponeres til utsmykking av 
ungdomsskolen på Tysse og 
oppgradering av skolegården og 
uteområdene.

-115.000 -115.000

I budsjett for 2023 til ungdomsskolen på 
Tysse

115.000 115.000

Beskrivelse 2022 2023 2024 2025 Totalt
4203.3300 Kai og marina Ytre Tysse. Kai 
repareres/sikres og marina etableres.
+ i Budsjett for 2023 250.000 250.000

Beskrivelse 2022 2023 2024 2025 Totalt
4203. Opprustning/masseutskiftning av 
deler av veg ca. 250 meter, der veien holder 
på å rase ut: Norbygda til Steintveit. 
Oppstart i 2022 og ferdigstilles i 2022
Legges til i Budsjett 2.500.000 2.500.000

Beskrivelse 2022 2023 2024 2025 Totalt
4100.3010 Reguleringsplan Bjelkarvika. 
Tas ut av budsjett. Det er ikke vanlig 
kutyme at en kommune går inn og 
regulerer et privat område i kommunen. 
Dette betyr i klartekst at kommunen går 

200.000 300.000 500.000



inn i alle private utbyggingsprosjekter og 
finansierer en reguleringsplan. I tilfellet 
Bjelkarvika vil dette dreie seg om flere 
millioner kroner. Det er ikke en 
kommunal oppgave å regulere private 
areal. Dette kan ikke tas fra noen 
budsjett i Samnanger kommune.
Tas ut av budsjett -200.000 -300.000 -500.000

Beskrivelse 2022 2023 2024 2025 Totalt
2210 Oppgradering av uteområde 
barneskolen. Uteområdet på 
barneskolen bør få et løft. Områdene er 
nedslitte. Lekeapparat og elles 
infrastruktur for aktivisering av elevene 
er ikke tilfredsstillende. Det må legges 
inn kr. 115.000 som på Ungdomsskolen 
på Tysse

115.000 115.000

Legges inn i budsjett for 2022 115.000 115.000

Beskrivelse 2022 2023 2024 2025 Totalt
Summer spart på investering og drift i 
budsjettet som ligger i bordet pr. i dag 
og skal gjelde i budsjettperioden 2022 - 
2025

124.052.918

Beskrivelse 2022 2023 2024 2025 Totalt
Summer justert/korrigert til i alternativt 
budsjett for 2022 – 2025. Alle andre 
poster i budsjettet blir som lagt inn i 
budsjettet fra før.

22.365.000

Beskrivelse 2022 2023 2024 2025 Totalt
Totalsum spart på investerings- og 
driftsbudsjett for 2022 - 2025

101.687.918

Denne summen utgjør forskjellen på om 
Samnanger kommune skal overleve som 
egen kommune etter det budsjettet som 
ligger i bordet pr. 02.12.2021. 
Eiendomsskatt er uunngåelig og dette 
budsjettet vil gå ut over alle 
tjenestetilbudene i kommunen vår. Det 
er rett og slett uansvarlig økonomisk 
politikk etter Samnanger Frp sin mening.

Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) sette fram følgjande framlegg til vedtak: 
Sidan me ikkje veit kostnad ved skilting av Gjerdsvegen, og ikkje kan ta frå terasse dagsturhytta pga 
tippemidlar, så skal denne saka tilbake til neste kommunestyremøte i februar, der ein ser på kostnad 
både ved skilting og å evt legga kvit stripe. Dette for å sikra ein trygg skuleveg.

Eksisterande veg til Hagabotnane ska utbetrast. Som del av arbeidet skal det undersøkjast om det er 



mogeleg å unngå reguleringsplan. Det blir satt av 8 millionar eks mva for arbeidet der finansiering 
skjer frå forventa auka konsesjonskraft for 2021 og 2022 samt resterande midlar frå Fond Sima 
Samnanger.

Øyvind Strømmen (MDG) sette fram følgjande fellesframlegg til vedtak frå MGD, H og Ap: 
Formannsskapet sitt framlegg til budsjett for 2022 vert vedteke med følgande endringar:

Lånet på 5,8 mnok i 2022, som skal brukast til fleirbrukshall / idrettshall vert ikkje teke opp.
Talbudsjettet for 2022 vert endra slik:

Auka inntekter, samanlikna med formannsskapet sitt framlegg (i tusen kroner)

Prognose for auka inntekter, konsesjonskraft 4 800
Auka rammetilskot 63

Auka utgifter, samanlikna med formannskapet sitt framlegg (i tusen kroner)

Auka utgifter til straum 200
Liv og Lyst, kommunal eigenandel 30
Ekstraløyving til skule/barnehage, jf. vedtak i sak om stengetid 210

Bemanningstiltak (varige):
Stillingsauke på NAV, frå 80% til 100% 143
Stillingsauke, helsesjukepleiar (60% til 80%) 126

Ekstraløyving driftstiltak barneskulen
(jf. ikkje-prioriterte tiltak frå rådmannen: piano, sceneteppe, skuleområde) 200
Oppstart av arbeid med veggdekorasjon ungdomsskulen (tilsv. i 2023) 100

Auke i ungdomsrådet sitt budsjett 5

Ekstraløyving til vedlikehald 2 000
Energiøkonomiseringstiltak 1 000
Ekstraordinær avsetning til næringsfond 500

SUM 4 274
Ekstra avsetning til disposisjonsfond, generelt 149
Ekstra avsetning til disposisjonsfond, bærekraftsfond 200
SUM inkl. avsetning til disposisjonfond 4 863

1. Bemanningssituasjonen i eining for helse, samt pleie -og omsorg er kritisk. Dette gjeld ikkje berre 
for Samnanger, men også kommunar over heile landet. Helsepersonell har stått i ein svært krevjande 
arbeidssituasjon med høgt press over lengre tid. Når det manglar folk på arbeid, vert presset på dei 
som står att desto høgare. For å snu dette, krevst det fleire tiltak både nasjonalt og lokalt. Samnanger 
kommune vil ikkje aleine greie å løyse desse utfordringane. Likevel er me nøydde til å finne løysingar 
lokalt som kan letta situasjonen både på kort og lang sikt.

Kommunestyret ber difor Rådmannen leggja fram ei sak der ulike tiltak for å gjera Samnanger sine 
einingar for helse, pleie- og omsorg meir attraktive som arbeidsplassar vert vurdert. Det kan til dømes 
vera ordningar knytt til løn, turnus og arbeidstidordningar.

Sjukepleiarforbundet og Fagforbundet er naturlege samarbeidspartnarar i vurdering av kva tiltak som 



vil kunne ha positiv effekt.

2. Også einingane innan oppvekst har merka presset gjennom snart to år med pandemi, mellom anna 
knytt til høgare sjukefråver og til utfordringar med å få inn vikarar i perioder, noko som aukar 
arbeidspresset i fleire ledd. For at me i framtida skal ha ein stødigare og meir føreseieleg 
bemanningssituasjon, ser kommunestyret det som naudsynt å prioritera arbeidet med ein kommunal 
vikarpool som skissert i budsjettvedtak i 2019 og 2020.

3. Auka inntekter frå konsesjonskraft, potensiell auke i inntekter i eigedomsskatt frå næring knytt til 
elektrifisering av sokkel, og von om auka overføringar frå statleg hald, gjev grunnlag for optimisme 
for Samnanger kommune sin kommuneøkonomi i åra som kjem. Desse inntektene er likevel ikkje 
visse, og inntektene frå konsesjonskraft og elektrifisering heng saman med spørsmål som vert 
diskutert på nasjonalt nivå.
Samnanger kommunestyre finn det difor riktig å avventa med å gjera vedtak om ei så tung 
investering som ein idrettshall vil vera, til seinare i økonomiplanperioden. Då vil det i større grad 
kunna vera avklart om kommunen kan bera ei slik investering utan at det går utover andre viktige 
oppgåver, og utan at det gjer ei auke i eigedomsskatten naudsynt.

Samnanger kommunestyre bør også gjera eit vedtak om plassering før dette vedtaket vert gjort.

Det vil vera naturleg at kommunestyret ser på dette på nytt i samband med handsaming av premiss 
for 2023-budsjettet. Samnanger kommunestyre ber rådmannen leggja fram potensielle innsparingar 
ved bygging av idrettshall i samband med dette; t.d. vurderingar knytt til endringar i romprogram 
samanlikna med tidlegare moglegheitsstudie.

4. Det vert lagt opp til klimabudsjett i samband med 2023-budsjettet. Kommunestyret ber rådmannen 
leggja fram ein klimarekneskap i samband med handsaminga av dette.

5. Kommunestyret vel å prioritera vedlikehald og energiøkonomisering i 2022, med siktemål om å 
redusera framtidige utgifter. Kommunestyret ber rådmannen prioritera tiltak ut frå dette ynskjet.

(Sjå også framlegg til justert talbudsjett for 2022, som følgjer etter avklaring av nokre spørsmål).

Øyvind Røen (Sp) sette fram følgjande framlegg til vedtak: 

Rådmannen legg fram sak om bygging av carport ved Samnangerheimen for bilane til 
heimesjukepleia. Saka skal leggjast fram til kommunestyremøtet i juni.
Solveig Vassenden (Bl) sette fram følgjande framlegg til vedtak: 

Det skal gjennom prosjektet "Leve heile livet" undersøkjast moglege løysingar for transport av eldre 
til diverse arrangement. 
Forslag til løysing skal presentaerast i formannskapet som eiga sak. 
Gunn Totland Moss (Krf) stilte spørsmål til om det er skrive feil nedst på side 38 i rådmannen sitt 
framlegg til vedtak.  (Sjå utklipp under).

Rådmannen bekrefta at dette er feil. Rett skal vera leiande helsesjukepleiar og ikkje leiande 



helsesekretær. 
Monica Tjønna (Sp) sette fram følgjande framlegg til vedtak: 

- Det må inn i fleirbrukshallprosjektet følgjande punktar:
1) Vurdering av hensiktsmessig utbyggjing av gymsal på barneskulen.
2) Haukaneset må takast med i prosjeketet med tanke på framtidig plasserig av fleirbrukshall. Her må 
me på sikt tenkje bustadsområde (med påfølgande krav om infrastruktur) og framtidig plass for 
trinnvis skulebygging.

- Nydyrking i kommunen utløyser eit tilskot på kr 10.000,- pr mål
Dette finansierast via næringsfondet.
Representanten Tjønna bad om gruppemøte. 
Linda Haug Kollbotn (Frp) sette fram følgjande framlegg til vedtak:  

Søknad om kr. 30.000,- til forbedring av tursti fra Solsmøghauen til lysløypa. De trenger 100 meter 
med kopper. Tilskuddet tas fra redusert avsetning på disposisjonsfondet. Tas inn som et ekstra punkt i 
budsjettet.
Øyvind Strømmen ( MDG) sette fram følgjande fellesframlegg frå Ap, Bl, Sp, MDG og Krf:

Talbudsjettet for 2022 vert endra slik:

Auka inntekter, samanlikna med formannsskapet sitt framlegg (i tusen kroner)

Prognose for auka inntekter, konsesjonskraft 4 800
Auka rammetilskot 63
SUM 4 863

Auka utgifter, samanlikna med formannskapet sitt framlegg (i tusen kroner)
Auka utgifter til straum 400
Liv og Lyst, kommunal eigenandel 30
Ekstraløyving til SFO/barnehage, jf. vedtak i sak om stengetid 210

Bemanningstiltak (varige):
Stillingsauke på NAV, frå 80% til 100% 143
Stillingsauke, helsesjukepleiar (60% til 80%) 126

Ekstraløyving driftstiltak barneskulen
(jf. ikkje-prioriterte tiltak frå rådmannen: piano, sceneteppe, skuleområde) 200
Oppstart av arbeid med veggdekorasjon ungdomsskulen (tilsv. i 2023) 100

Auke i ungdomsrådet sitt budsjett 5
Tilskot til tursti, Solsmåghaugen 30

Ekstraløyving til vedlikehald 2 000
Energiøkonomiseringstiltak 1 000
Ekstraordinær avsetning til næringsfond 500
Ekstra avsetning til disposisjonsfond, bærekraftsfond 119

SUM EKSTRA UTGIFTER 4 863

Verbalpunkt til budsjettet:
1. Eigedomsskatten vert ikkje auka i økonomiplanperioden.

2. Rådmannen får fullmakt til å vurdere fleire alternative plasseringar av fleirbruks/idrettshall enn 
Hagabotnane og Gjerde, inkl. å utvide eksisterande gymsal på Gjerde skule til godkjent 



handballhallstorleik. Kommunestyret tar stilling til om det skal byggjast hall når prosjektplan føreligg 
til handsaming i første kvartal 2022.

Det må i den samband også sjåast på potensielle innsparingar ved bygging av fleirbruks/idrettshall; 
t.d. vurderingar knytt til endringar i romprogram samanlikna med tidlegare moglegheitsstudie.

3. Bemanningssituasjonen i eining for helse, samt pleie -og omsorg er kritisk. Dette gjeld ikkje berre 
for Samnanger, men også kommunar over heile landet. Helsepersonell har stått i ein svært krevjande 
arbeidssituasjon med høgt press over lengre tid. Når det manglar folk på arbeid, vert presset på dei 
som står att desto høgare. For å snu dette, krevst det fleire tiltak både nasjonalt og lokalt. Samnanger 
kommune vil ikkje aleine greie å løyse desse utfordringane. Likevel er me nøydde til å finne løysingar 
lokalt som kan letta situasjonen både på kort og lang sikt.

Kommunestyret ber difor Rådmannen leggja fram ei sak der ulike tiltak for å gjera Samnanger sine 
einingar for helse, pleie- og omsorg meir attraktive som arbeidsplassar vert vurdert. Det kan til dømes 
vera ordningar knytt til løn, turnus og arbeidstidordningar.

Sjukepleiarforbundet og Fagforbundet er naturlege samarbeidspartnarar i vurdering av kva tiltak som 
vil kunne ha positiv effekt.

4. Også einingane innan oppvekst har merka presset gjennom snart to år med pandemi, mellom anna 
knytt til høgare sjukefråver og til utfordringar med å få inn vikarar i perioder, noko som aukar 
arbeidspresset i fleire ledd. For at me i framtida skal ha ein stødigare og meir føreseieleg 
bemanningssituasjon, ser kommunestyret det som naudsynt å prioritera arbeidet med ein kommunal 
vikarpool som skissert i budsjettvedtak i 2019 og 2020.

5. Det vert lagt opp til klimabudsjett i samband med 2023-budsjettet. Kommunestyret ber rådmannen 
leggja fram ein klimarekneskap i samband med handsaminga av dette.

6. Kommunestyret vel å prioritera vedlikehald og energiøkonomisering i 2022, med siktemål om å 
redusera framtidige utgifter. Kommunestyret ber rådmannen prioritera tiltak ut frå dette ynskjet.

7. Nydyrking / gjenoppdyrking utløyser eit tilskot på kr. 10.000 per mål, finansiert via næringsfondet.

8. Rådmannen vert bedt om å leggja fram ei sak om bygging av carport ved Samnangerheimen for 
bilane til heimesjukepleia. Saka skal leggjast fram til kommunestyremøtet i juni.

9. Rådmannen vert bedt om å leggja fram ei sak om skilting og evt. kvit stripe på Gjerdsvegen, for å 
sikra trygg skuleveg. Saka skal leggjast fram til kommunestyremøtet i juni / revidering av budsjett.

10. Midlar frå Sima-Samnanger-fondet vert nytta til prosjektering og forarbeid på oppgradering av 
eksisterande veg i Hagabakkane. Rådmannen vert bedt om å ta med oppgradering av denne i 
samband med budsjett og økonomiplan 2023.
Dette nye felleframlegget frå gjorde til at Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl), Øyvind Strømmen 
(MDG), Øyvind Røen (Sp) og Monica Tjønna (Sp) trekte sine framlegg frå tidlegare. 
Røysting: 
Solveig Vassenden (Bl) sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.
Linda H. Kollbotn (Frp) sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
Fellesframlegget frå Ap, MDG, H, Krf, Sp og Bl (sett fram av Øyvind Strømmen) vart sett opp i mot Frp 
sitt framlegg (sett fram av Karl B. Kollbotn. 
Fellesframlegget vart vedteke med 17 mot 3 røyster frå Karl B. Kollbotn (Frp), Odd Arne Haga (Frp) og 
Linda Haug Kollbotn (Frp).  
Det vart til slutt røysta over formannskapet sitt frammlegg til vedtak (med Gunn Totland Moss sine 
rettingar) inkludert fellesframlegget frå Ap, MDG, H, Krf, Sp og Bl. Dette vart vedteke med 17 mot 3 
røyster frå Frp sine representantar. 



KS- 126/2021 Vedtak:
Samnanger kommunestyre vedtek formannskapet sitt framlegg med følgjande endringar: 

Framlegget til budsjett og økonomiplan 2022-2025 blir vedteke slik det ligg føre med vedlegg 
Bevilgningsoversikt drift, Bevilgningsoversikt investering, Hovudoversikt drift (Økonomisk oversikt 
drift), Netto driftsutgifter og Detaljar investering (Investeringsbudsjett detaljert), med desse 
endringane: 

Det skal gjennom prosjektet "Leve heile livet" undersøkjast moglege løysingar for transport av eldre 
til diverse arrangement. Forslag til løysing skal presentaerast i formannskapet som eiga sak. 

Søknad om kr. 30.000,- til forbetring av tursti frå Solsmøghaugen til lysløypa. Dei treng 100 meter 
med klopper. Tilskotet vert teke frå redusert avsetning på disposisjonsfondet. Vert teke inn som eit 
ekstra punkt i budsjettet.

Talbudsjettet for 2022 vert endra slik:
Auka inntekter, samanlikna med formannsskapet sitt framlegg (i tusen kroner):

· Prognose for auka inntekter, konsesjonskraft 4 800
· Auka rammetilskot 63

SUM 4 863

Auka utgifter, samanlikna med formannskapet sitt framlegg (i tusen kroner):
· Auka utgifter til straum 400
· Liv og Lyst, kommunal eigenandel 30
· Ekstraløyving til SFO/barnehage, jf. vedtak i sak om stengetid 210
· Bemanningstiltak (varige):

· Stillingsauke på NAV, frå 80% til 100% 143
· Stillingsauke, helsesjukepleiar (60% til 80%) 126

· Ekstraløyving driftstiltak barneskulen:
· (jf. ikkje-prioriterte tiltak frå rådmannen: piano, sceneteppe, 

skuleområde) 200
· Oppstart av arbeid med veggdekorasjon ungdomsskulen (tilsv. i 2023) 100
· Auke i ungdomsrådet sitt budsjett 5
· Tilskot til tursti, Solsmåghaugen 30
· Ekstraløyving til vedlikehald 2 000
· Energiøkonomiseringstiltak 1 000
· Ekstraordinær avsetning til næringsfond 500
· Ekstra avsetning til disposisjonsfond, bærekraftsfond 119

SUM EKSTRA UTGIFTER 4 863

Verbalpunkt til budsjettet:
1. Eigedomsskatten vert ikkje auka i økonomiplanperioden.

2. Rådmannen får fullmakt til å vurdere fleire alternative plasseringar av fleirbruks/idrettshall enn 
Hagabotnane og Gjerde, inkl. å utvide eksisterande gymsal på Gjerde skule til godkjent 
handballhallstorleik. Kommunestyret tar stilling til om det skal byggjast hall når prosjektplan føreligg 
til handsaming i første kvartal 2022.

Det må i den samband også sjåast på potensielle innsparingar ved bygging av fleirbruks/idrettshall; 
t.d. vurderingar knytt til endringar i romprogram samanlikna med tidlegare moglegheitsstudie.

3. Bemanningssituasjonen i eining for helse, samt pleie -og omsorg er kritisk. Dette gjeld ikkje berre 



for Samnanger, men også kommunar over heile landet. Helsepersonell har stått i ein svært krevjande 
arbeidssituasjon med høgt press over lengre tid. Når det manglar folk på arbeid, vert presset på dei 
som står att desto høgare. For å snu dette, krevst det fleire tiltak både nasjonalt og lokalt. Samnanger 
kommune vil ikkje aleine greie å løyse desse utfordringane. Likevel er me nøydde til å finne løysingar 
lokalt som kan letta situasjonen både på kort og lang sikt.

Kommunestyret ber difor Rådmannen leggja fram ei sak der ulike tiltak for å gjera Samnanger sine 
einingar for helse, pleie- og omsorg meir attraktive som arbeidsplassar vert vurdert. Det kan til 
dømes vera ordningar knytt til løn, turnus og arbeidstidordningar.

Sjukepleiarforbundet og Fagforbundet er naturlege samarbeidspartnarar i vurdering av kva tiltak som 
vil kunne ha positiv effekt.

4. Også einingane innan oppvekst har merka presset gjennom snart to år med pandemi, mellom anna 
knytt til høgare sjukefråver og til utfordringar med å få inn vikarar i perioder, noko som aukar 
arbeidspresset i fleire ledd. For at me i framtida skal ha ein stødigare og meir føreseieleg 
bemanningssituasjon, ser kommunestyret det som naudsynt å prioritera arbeidet med ein kommunal 
vikarpool som skissert i budsjettvedtak i 2019 og 2020.

5. Det vert lagt opp til klimabudsjett i samband med 2023-budsjettet. Kommunestyret ber 
rådmannen leggja fram ein klimarekneskap i samband med handsaminga av dette.

6. Kommunestyret vel å prioritera vedlikehald og energiøkonomisering i 2022, med siktemål om å 
redusera framtidige utgifter. Kommunestyret ber rådmannen prioritera tiltak ut frå dette ynskjet.

7. Nydyrking / gjenoppdyrking utløyser eit tilskot på kr. 10.000 per mål, finansiert via næringsfondet.

8. Rådmannen vert bedt om å leggja fram ei sak om bygging av carport ved Samnangerheimen for 
bilane til heimesjukepleia. Saka skal leggjast fram til kommunestyremøtet i juni.

9. Rådmannen vert bedt om å leggja fram ei sak om skilting og evt. kvit stripe på Gjerdsvegen, for å 
sikra trygg skuleveg. Saka skal leggjast fram til kommunestyremøtet i juni / revidering av budsjett.

10. Midlar frå Sima-Samnanger-fondet vert nytta til prosjektering og forarbeid på oppgradering av 
eksisterande veg i Hagabakkane. Rådmannen vert bedt om å ta med oppgradering av denne i 
samband med budsjett og økonomiplan 2023.

Endringar gjort av formannskapet i forhold til rådmannen sitt framlegg: 

Endringar som følgje av Støre-regjeringa sine endringar i framlegg til statsbudsjett for 2022:
- Endringar i framlegg til statsbudsjett vert lagt inn i budsjettet:

· Auka skatt og rammetilskot i kr 1 402 000 i 2022
· Redusert inntekt frå foreldrebetaling i barnehage kr 113 000

- Tiltak skattevekst som landsgjennomsnittet i økonomiplanperioden vert tatt ut, kr 200 
000
- Midlar til DigiVestland vert lagt inn i budsjettet med kr 149 700 pr år
- Utvida opningstid Formannskapssak 061/2021 vert lagt inn i budsjettet
- Sal av sjukeheimsplassar vert redusert med kr 900 000 i 2022 og 1 mnok i 2023
- Resterande vert sett av til disposisjonsfond

Finansielle nøkkeltal: 
· Årleg avsetning til disposisjonsfondet skal i gjennomsnitt vera minst 2 mnok i 

økonomiplanperioden.
· Disposisjonsfondet skal vera på minst om lag 15 mnok ved utgangen av 



økonomiplanperioden.
· Netto driftsresultat skal vera minst 0,23 prosent, men det skal arbeidast for å oppnå 

høgare driftsresultat enn dette i åra etter 2022.  

Lån og eigedomsskatt:
Det vert tatt opp eit lån på 20 mnok i 2022 til varige driftsmidlar i samsvar med kommunelova 
§ 14-15 første ledd. Lånet skal brukast til investering i vatn, avløp, bygg og veg. Lånet skal betalast 
ned over 40 år og ha eitt avdragsfritt år. 

Det vert i tillegg tatt opp eit lån på 5,8 mnok i 2022 til varige driftsmidlar i samsvar med 
kommunelova § 14-15 første ledd. Lånet skal brukast til fleirbrukshall/idrettshall. Lånet skal betalast 
ned over 40 år og ha tre avdragsfrie år. 

Eigedomskatt
I medhald av eigedomsskattelova (Esktl) §§ 2 og 3 skal fylgjande utskrivingsalternativ nyttast for 
skatteåret 2022: Det vert skrive ut eigedomsskatt på faste eigedomar i heile kommunen jf. § 3 
bokstav a. Den generelle skattesatsen som skal gjelda for dei skattepliktige eigedomane vert sett til 7 
promille. I medhald av esktl § 12 bokstav a vert satsane differensiert ved at den satsen som skal 
gjelda for bustader og fritidseigedomar vert sett til 2,8 promille. 

For bustaddelen av eigedomen (gjeld og fritidseigedom) vert det gitt eit botnfrådrag på kr 30 000 av 
takstverdi. Botnfrådraget vert gitt for alle sjølvstendige bustaddelar. Botnfrådrag vert ikkje gitt når 
eigedomen vert nytta til næringsverksemd.

Det vert skrive ut eigedomsskatt på det særskilte skattegrunnlaget som vert redusert med 4/7 delar i 
2022 (overgangsregel til §§ 3 og 4 første ledd første pkt.). Skattesatsen på det særskilte 
skattegrunnlaget skal være 7 promille.

I medhald av esktl. § 7 bokstav a vert det gitt fritak til stiftingar eller institusjonar som har som formål 
å gagna kommunen, fylket eller staten. Unnateke er kommersielle stiftingar/institusjonar. Fritaket vil 
gjelda forsamlingshus, bedehus, turisthytter og liknande. Fritak kan og vurderast på grunnlag av 
søknad.

I medhald av esktl.  § 7 bokstav b vert det gitt fritak for bygningar som har historisk verdi med 100 
prosent. Fritak kan og vurderast på grunnlag av søknad. Det er eit krav at bygget har bevart sin 
opphavlege arkitektoniske stil og at det ikkje vert brukt til forretningsverksemd.

I medhald av eigedomsskattelova § 7 bokstav c vert det gitt fritak for nybygde bustadeigedomar 
(gjeld ikkje fritidseigedomar) i 2 år, eller til kommunestyret endrar eller opphevar fritaket. 
Formannskapet får fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak.

Kommunestyret har vedtatt å bruka formuesgrunnlag frå skatteetaten for utskriving av 
eigedomsskatt på bustadhus, jf. esktl. § 8C-1. Bustadhus og hytter utan formuesgrunnlag vert 
takserte. Det same gjeld næringsverksemd, tomtar mm. Ved taksering og utskriving av eigedomsskatt 
nyttar kommunen dei til ei kvar tid gjeldande skattevedtekter.

Eigedomsskatten skal betalast i 4 terminar.

11.11.2021 Formannskapet:
Handsaming i møtet:
Fleirbrukshall i Hagabotnane, foreslått av Odd Arne Haga, Framstegspartiet
Det besluttes å starte arbeidet med å bygge ein fleirbrukshall i Hagabotnane i følge tidligere 



utarbeidet prosjektplan til kommunen til en kostnad på maksimum 15 millioner eks mva. 

Vedlegg; Prosjektsplan for fleirbruksshall i Hagabotnane datert 05.06.2019.

Handsaming: 

Før handsaminga var det orienteringar ved Øystein Granheim frå Agenda Kaupang, konstituert 
rådmann Jan Erik Boge og økonomisjef Nina Erdal. Økonomisjefen orienterte mellom anna om 
endringar som Støre-regjeringa har foreslått i statsbudsjettet for 2022 etter at sakspapira til 
formannskapsmøtet 11.11.2021 vart sendt ut. 

Etter desse orienteringane fekk Odd Arne Haga (Frp) permisjon frå møtet frå kl. 12.30, før 
formannskapet starta på handsaminga av saka. Linda Haug Kollbotn (Frp) gjekk inn som varamedlem 
for Odd Arne Haga. 

Linda Haug Kollbotn sette fram framlegget om bygging av fleirbrukshall i Hagbotnane som Odd Arne 
Haga hadde lagt inn i Møteportalen før han fekk permisjon frå møtet.  

Knut Harald Frøland (Bl) bad om gruppemøte. 

Etter gruppemøtet presenterte økonomisjef Nina Erdal følgjande forslag til disponering av dei 
ekstramidlane til Samnanger kommune som ligg i Støre-regjeringa sine endringar i framlegg til 
statsbudsjett for 2022:

"Endringar i framlegg til statsbudsjett vert lagt inn i budsjettet:
· Auka skatt og rammetilskot i kr 1 402 000 i 2022
· Redusert inntekt frå foreldrebetaling i barnehage kr 113 000

- Tiltak skattevekst som landsgjennomsnittet i økonomiplanperioden vert tatt ut, kr 200 000
- Midlar til DigiVestland vert lagt inn i budsjettet med kr 149 700 pr år
- Utvida opningstid Formannskapssak 061/2021 vert lagt inn i budsjettet
- Sal av sjukeheimsplassar vert redusert med kr 900 000 i 2022 og 1 mnok i 2023
- Resterande vert sett av til disposisjonsfond"

Det var semje i formannskapet om å røysta over forslaget som økonomisjefen presenterte. Det var 
òg semje om å røysta over utkastet til finansielle nøkkeltal for 2022 som ligg i rådmannen si 
saksutgreiing: 

· Årleg avsetning til disposisjonsfondet skal i gjennomsnitt vera minst 2 mnok i 
økonomiplanperioden.

· Disposisjonsfondet skal vera på minst om lag 15 mnok ved utgangen av 
økonomiplanperioden.

· Netto driftsresultat skal vera minst 0,23 prosent, men det skal arbeidast for å oppnå høgare 
driftsresultat enn dette i åra etter 2022. 

Røysting: 
1. Røysting over framlegg til disponering av ekstramidlane til Samnanger kommune som ligg i 

Støre-regjeringa sine endringar i framlegg til statsbudsjett for 2022. Samrøystes vedteke.
2. Røysting over framlegg til økonomiske nøkkeltal. Samrøystes vedteke. 
3. Røysting over framlegg frå Frp om bygging av fleirbrukshall i Hagabotnane. 1 røysta for og 8 

røysta imot framlegget. Linda Haug Kollbotn (Frp) røysta for framlegget. 
4. Det vart til slutt røysta over heile framlegget til budsjett og økonomiplan 2022-2025, med dei 



vedtekne endringane ovanfor. Samrøystes vedteke. 

FORM- 068/2021 Vedtak:
Framlegget til budsjett og økonomiplan 2022-2025 blir vedteke slik det ligg føre med vedlegg 
Bevilgningsoversikt drift, Bevilgningsoversikt investering, Hovudoversikt drift (Økonomisk oversikt 
drift), Netto driftsutgifter og Detaljar investering (Investeringsbudsjett detaljert), med desse 
endringane: 

Endringar som følgje av Støre-regjeringa sine endringar i framlegg til statsbudsjett for 2022:
- Endringar i framlegg til statsbudsjett vert lagt inn i budsjettet:

· Auka skatt og rammetilskot i kr 1 402 000 i 2022
· Redusert inntekt frå foreldrebetaling i barnehage kr 113 000

- Tiltak skattevekst som landsgjennomsnittet i økonomiplanperioden vert tatt ut, kr 200 000
- Midlar til DigiVestland vert lagt inn i budsjettet med kr 149 700 pr år
- Utvida opningstid Formannskapssak 061/2021 vert lagt inn i budsjettet
- Sal av sjukeheimsplassar vert redusert med kr 900 000 i 2022 og 1 mnok i 2023
- Resterande vert sett av til disposisjonsfond

Finansielle nøkkeltal: 
· Årleg avsetning til disposisjonsfondet skal i gjennomsnitt vera minst 2 mnok i 

økonomiplanperioden.
· Disposisjonsfondet skal vera på minst om lag 15 mnok ved utgangen av 

økonomiplanperioden.
· Netto driftsresultat skal vera minst 0,23 prosent, men det skal arbeidast for å oppnå 

høgare driftsresultat enn dette i åra etter 2022.  

Lån og eigedomsskatt:
Det vert tatt opp eit lån på 20 mnok i 2022 til varige driftsmidlar i samsvar med kommunelova 
§ 14-15 første ledd. Lånet skal brukast til investering i vatn, avløp, bygg og veg. Lånet skal betalast 
ned over 40 år og ha eitt avdragsfritt år. 

Det vert i tillegg tatt opp eit lån på 5,8 mnok i 2022 til varige driftsmidlar i samsvar med 
kommunelova § 14-15 første ledd. Lånet skal brukast til fleirbrukshall/idrettshall. Lånet skal betalast 
ned over 40 år og ha tre avdragsfrie år. 

Eigedomskatt
I medhald av eigedomsskattelova (Esktl) §§ 2 og 3 skal fylgjande utskrivingsalternativ nyttast for 
skatteåret 2022: Det vert skrive ut eigedomsskatt på faste eigedomar i heile kommunen jf. § 3 
bokstav a. Den generelle skattesatsen som skal gjelda for dei skattepliktige eigedomane vert sett til 7 
promille. I medhald av esktl § 12 bokstav a vert satsane differensiert ved at den satsen som skal 
gjelda for bustader og fritidseigedomar vert sett til 2,8 promille. 

For bustaddelen av eigedomen (gjeld og fritidseigedom) vert det gitt eit botnfrådrag på kr 30 000 av 
takstverdi. Botnfrådraget vert gitt for alle sjølvstendige bustaddelar. Botnfrådrag vert ikkje gitt når 
eigedomen vert nytta til næringsverksemd.

Det vert skrive ut eigedomsskatt på det særskilte skattegrunnlaget som vert redusert med 4/7 delar i 
2022 (overgangsregel til §§ 3 og 4 første ledd første pkt.). Skattesatsen på det særskilte 
skattegrunnlaget skal være 7 promille.

I medhald av esktl.  § 7 bokstav a vert det gitt fritak til stiftingar eller institusjonar som har som 
formål å gagna kommunen, fylket eller staten. Unnateke er kommersielle stiftingar/institusjonar. 



Fritaket vil gjelda forsamlingshus, bedehus, turisthytter og liknande. Fritak kan og vurderast på 
grunnlag av søknad.

I medhald av esktl.  § 7 bokstav b vert det gitt fritak for bygningar som har historisk verdi med 100 
prosent. Fritak kan og vurderast på grunnlag av søknad. Det er eit krav at bygget har bevart sin 
opphavlege arkitektoniske stil og at det ikkje vert brukt til forretningsverksemd.

I medhald av eigedomsskattelova § 7 bokstav c vert det gitt fritak for nybygde bustadeigedomar 
(gjeld ikkje fritidseigedomar) i 2 år, eller til kommunestyret endrar eller opphevar fritaket. 
Formannskapet får fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak.

Kommunestyret har vedtatt å bruka formuesgrunnlag frå skatteetaten for utskriving av 
eigedomsskatt på bustadhus, jf. esktl. § 8C-1. Bustadhus og hytter utan formuesgrunnlag vert 
takserte. Det same gjeld næringsverksemd, tomtar mm. Ved taksering og utskriving av eigedomsskatt 
nyttar kommunen dei til ei kvar tid gjeldande skattevedtekter.

Eigedomsskatten skal betalast i 4. terminar.

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Framlegget til budsjett og økonomiplan 2022-2025 blir vedteke slik det ligg føre med vedlegg 
Bevilgningsoversikt drift, Bevilgningsoversikt investering, Hovudoversikt drift (Økonomisk oversikt 
drift), Netto driftsutgifter og Detaljar investering (Investeringsbudsjett detaljert). 

Lån og eigedomsskatt:
Det vert tatt opp eit lån på 20 mnok i 2022 til varige driftsmidlar i samsvar med kommunelova 
§ 14-15 første ledd. Lånet skal brukast til investering i vatn, avløp, bygg og veg. Lånet skal betalast 
ned over 40 år og ha eitt avdragsfritt år. 

Det vert i tillegg tatt opp eit lån på 5,8 mnok i 2022 til varige driftsmidlar i samsvar med 
kommunelova § 14-15 første ledd. Lånet skal brukast til fleirbrukshall/idrettshall. Lånet skal betalast 
ned over 40 år og ha tre avdragsfrie år. 

Eigedomskatt
I medhald av eigedomsskattelova (Esktl) §§ 2 og 3 skal fylgjande utskrivingsalternativ nyttast for 
skatteåret 2022: Det vert skrive ut eigedomsskatt på faste eigedomar i heile kommunen jf. § 3 
bokstav a. Den generelle skattesatsen som skal gjelda for dei skattepliktige eigedomane vert sett til 7 
promille. I medhald av esktl § 12 bokstav a vert satsane differensiert ved at den satsen som skal 
gjelda for bustader og fritidseigedomar vert sett til 2,8 promille. 

For bustaddelen av eigedomen (gjeld og fritidseigedom) vert det gitt eit botnfrådrag på kr 30 000 av 
takstverdi. Botnfrådraget vert gitt for alle sjølvstendige bustaddelar. Botnfrådrag vert ikkje gitt når 
eigedomen vert nytta til næringsverksemd.

Det vert skrive ut eigedomsskatt på det særskilte skattegrunnlaget som vert redusert med 4/7 delar i 
2022 (overgangsregel til §§ 3 og 4 første ledd første pkt.). Skattesatsen på det særskilte 
skattegrunnlaget skal være 7 promille.

I medhald av esktl.  § 7 bokstav a vert det gitt fritak til stiftingar eller institusjonar som har som 
formål å gagna kommunen, fylket eller staten. Unnateke er kommersielle stiftingar/institusjonar. 
Fritaket vil gjelda forsamlingshus, bedehus, turisthytter og liknande. Fritak kan og vurderast på 
grunnlag av søknad.

I medhald av esktl.  § 7 bokstav b vert det gitt fritak for bygningar som har historisk verdi med 100 



prosent. Fritak kan og vurderast på grunnlag av søknad. Det er eit krav at bygget har bevart sin 
opphavlege arkitektoniske stil og at det ikkje vert brukt til forretningsverksemd.

I medhald av eigedomsskattelova § 7 bokstav c vert det gitt fritak for nybygde bustadeigedomar 
(gjeld ikkje fritidseigedomar) i 2 år, eller til kommunestyret endrar eller opphevar fritaket. 
Formannskapet får fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak.

Kommunestyret har vedtatt å bruka formuesgrunnlag frå skatteetaten for utskriving av 
eigedomsskatt på bustadhus, jf. esktl. § 8C-1. Bustadhus og hytter utan formuesgrunnlag vert 
takserte. Det same gjeld næringsverksemd, tomtar mm. Ved taksering og utskriving av eigedomsskatt 
nyttar kommunen dei til ei kvar tid gjeldande skattevedtekter.

Eigedomsskatten skal betalast i 4. terminar.

Vedtak som innstilling frå Formannskapet - 11.11.2021
Framlegget til budsjett og økonomiplan 2022-2025 blir vedteke slik det ligg føre med vedlegg 
Bevilgningsoversikt drift, Bevilgningsoversikt investering, Hovudoversikt drift (Økonomisk oversikt 
drift), Netto driftsutgifter og Detaljar investering (Investeringsbudsjett detaljert), med desse 
endringane: 

Endringar som følgje av Støre-regjeringa sine endringar i framlegg til statsbudsjett for 2022:
- Endringar i framlegg til statsbudsjett vert lagt inn i budsjettet:

· Auka skatt og rammetilskot i kr 1 402 000 i 2022
· Redusert inntekt frå foreldrebetaling i barnehage kr 113 000

- Tiltak skattevekst som landsgjennomsnittet i økonomiplanperioden vert tatt ut, kr 200 000
- Midlar til DigiVestland vert lagt inn i budsjettet med kr 149 700 pr år
- Utvida opningstid Formannskapssak 061/2021 vert lagt inn i budsjettet
- Sal av sjukeheimsplassar vert redusert med kr 900 000 i 2022 og 1 mnok i 2023
- Resterande vert sett av til disposisjonsfond

Finansielle nøkkeltal: 
· Årleg avsetning til disposisjonsfondet skal i gjennomsnitt vera minst 2 mnok i 

økonomiplanperioden.
· Disposisjonsfondet skal vera på minst om lag 15 mnok ved utgangen av 

økonomiplanperioden.
· Netto driftsresultat skal vera minst 0,23 prosent, men det skal arbeidast for å oppnå 

høgare driftsresultat enn dette i åra etter 2022.  

Lån og eigedomsskatt:
Det vert tatt opp eit lån på 20 mnok i 2022 til varige driftsmidlar i samsvar med kommunelova 
§ 14-15 første ledd. Lånet skal brukast til investering i vatn, avløp, bygg og veg. Lånet skal betalast 
ned over 40 år og ha eitt avdragsfritt år. 

Det vert i tillegg tatt opp eit lån på 5,8 mnok i 2022 til varige driftsmidlar i samsvar med 
kommunelova § 14-15 første ledd. Lånet skal brukast til fleirbrukshall/idrettshall. Lånet skal betalast 
ned over 40 år og ha tre avdragsfrie år. 

Eigedomskatt
I medhald av eigedomsskattelova (Esktl) §§ 2 og 3 skal fylgjande utskrivingsalternativ nyttast for 
skatteåret 2022: Det vert skrive ut eigedomsskatt på faste eigedomar i heile kommunen jf. § 3 
bokstav a. Den generelle skattesatsen som skal gjelda for dei skattepliktige eigedomane vert sett til 7 



promille. I medhald av esktl § 12 bokstav a vert satsane differensiert ved at den satsen som skal 
gjelda for bustader og fritidseigedomar vert sett til 2,8 promille. 

For bustaddelen av eigedomen (gjeld og fritidseigedom) vert det gitt eit botnfrådrag på kr 30 000 av 
takstverdi. Botnfrådraget vert gitt for alle sjølvstendige bustaddelar. Botnfrådrag vert ikkje gitt når 
eigedomen vert nytta til næringsverksemd.

Det vert skrive ut eigedomsskatt på det særskilte skattegrunnlaget som vert redusert med 4/7 delar i 
2022 (overgangsregel til §§ 3 og 4 første ledd første pkt.). Skattesatsen på det særskilte 
skattegrunnlaget skal være 7 promille.

I medhald av esktl.  § 7 bokstav a vert det gitt fritak til stiftingar eller institusjonar som har som 
formål å gagna kommunen, fylket eller staten. Unnateke er kommersielle stiftingar/institusjonar. 
Fritaket vil gjelda forsamlingshus, bedehus, turisthytter og liknande. Fritak kan og vurderast på 
grunnlag av søknad.

I medhald av esktl.  § 7 bokstav b vert det gitt fritak for bygningar som har historisk verdi med 100 
prosent. Fritak kan og vurderast på grunnlag av søknad. Det er eit krav at bygget har bevart sin 
opphavlege arkitektoniske stil og at det ikkje vert brukt til forretningsverksemd.

I medhald av eigedomsskattelova § 7 bokstav c vert det gitt fritak for nybygde bustadeigedomar 
(gjeld ikkje fritidseigedomar) i 2 år, eller til kommunestyret endrar eller opphevar fritaket. 
Formannskapet får fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak.

Kommunestyret har vedtatt å bruka formuesgrunnlag frå skatteetaten for utskriving av 
eigedomsskatt på bustadhus, jf. esktl. § 8C-1. Bustadhus og hytter utan formuesgrunnlag vert 
takserte. Det same gjeld næringsverksemd, tomtar mm. Ved taksering og utskriving av eigedomsskatt 
nyttar kommunen dei til ei kvar tid gjeldande skattevedtekter.

Eigedomsskatten skal betalast i 4. terminar.

Dokument som er vedlagt:
Rådmannen sitt framlegg til budsjett og økonomiplan 2022-2025
Budsjettskjema 2022-2025
Budsjettversjonsrapport drift - tiltak
Budsjettversjonsrapport investering - tiltak
Detaljar oversikt over valde driftstiltak
Detaljert oversikt over driftstiltak som ikkje er valde
Detaljert oversikt over valde investeringstiltak
Detaljert oversikt over investeringstiltak som ikkje er valde
Økonomianalyse 2020 - Samnanger kommune
Eksempel på mogleg arbeid med resultat Kommunebarometeret
Innkomne uttalar pr. 25.11.2021 til formannskapet sitt framlegg til budsjett og økonomiplan

Kva saka gjeld:
Økonomiplan for perioden 2022-2025 og årsbudsjett for 2022 for Samnanger kommune. Rådmannen 
sitt framlegg følgjer som vedlegg i saka. 

Det går fram av § 14-2 i kommunelova at kommunestyret skal vedta økonomiplanen og 
årsbudsjettet. Det går vidare fram av kommunelova (§ 14-3) at økonomiplanen og årsbudsjettet skal 
vedtakast før årsskiftet. Økonomiplanperioden er fire år. 



Formannskapet skal etter kommunelova § 14-3 gje innstilling til kommunestyret til vedtak om 
økonomiplan og årsbudsjett. 

Kapittel 14 i kommunelova gir også reglar om innhald og inndeling av økonomiplanen og 
årsbudsjettet. 

Vurderingar og konsekvensar: 
Det bør i økonomiplanen vedtakast nokre nøkkeltal. Ved økonomiplanhandsaminga i desember 2020 
vedtok kommunestyret følgjande nøkkeltal: 

· Avsetning til disposisjonsfondet på minst 1 mnok kvart år i økonomiplanperioden.
· Disposisjonsfondet skal vera på om lag 15 mnok ved utgangen av økonomiplanperioden. 
· Korrigert netto driftsutgifter i prosent av netto driftsresultat skal vera på minst 0,23. 

Rådmannen har ikkje lagt inn framlegg til nøkkeltal i vedtaksframlegget sitt. Nedanfor følgjer 
eksempel på moglege nøkkeltal for økonomiplanperioden 2022-2025:

· Årleg avsetning til disposisjonsfondet skal i gjennomsnitt vera minst 2 mnok i 
økonomiplanperioden.

· Disposisjonsfondet skal vera på minst om lag 15 mnok ved utgangen av 
økonomiplanperioden.

· Netto driftsresultat skal vera minst 0,23 prosent, men det skal arbeidast for å oppnå høgare 
driftsresultat enn dette i åra etter 2022. 

Det vert elles vist til rådmannen framlegg m/vedlegg for informasjon om saka, vurderingar m.m.


